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Grajewo, grudzień 2020 r. 



 

Protokół Nr 24/20 z dnia 28 grudnia 2020 roku 

 

z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji Budżetu, 

Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, odbytego w dniu                            

28 grudnia 2020 roku. Miejsce posiedzenia - sala widowiskowa Grajewskiego Centrum 

Kultury w Grajewie.  

OBRADY transmitowane.  

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Daniel Purwin– Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Komunalnej Spraw  Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 13.05 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 18 radnych 

Nieobecnych – 0 radnych 

W posiedzeniu udział wzięli radni/członkowie trzech Komisji w składzie:  

1.Pan Babul Tomasz 

2. Pani Aneta Ewa Chrzanowska 

3.Pan Ciechanowicz Andrzej 

4.Pani Jagielska Henryka 

5.Pani Julia Klaudia Ksepko- Kurkowska 

6.Pani Elżbieta Nietupska 

7.Pan Niewiarowski Andrzej  

8.Pan Obrycki Paweł 

9. Pani Opara Anna 

10.Pan Piotr Paszkowski 

11.Pan Purwin Daniel 

12. Pan Purzeczko Krzysztof   

13.Pan Siejda Tomasz 

14.Pani Agnieszka Siwik- Karwowska 



15.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

16.Pani Stefańska Monika 

17.Pan Mariusz Wielgat 

18. Pan Paweł Filip Zalewski 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili przewodniczącego obrad: 

Pana Daniela Purwina– Przewodniczącą Komisji Gospodarki Komunalnej RM  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie przybyłe 

osoby. Stwierdził, że na stan 18 radnych/członków trzech Komisji, aktualnie                      

w posiedzeniu bierze udział 14 radnych (na podstawie listy obecności), co stanowi                           

o prawomocności obrad ( kworum).  

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie Komisji                      

- w wersji elektronicznej (tablety). 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Poprzez odczytanie przedstawił proponowany porządek obrad połączonych Komisji Rady 

Miasta:  

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Informacja o pozyskanych w 2020 r. środkach pozabudżetowych, w tym z funduszy 

unijnych. 



4. Informacja na temat realizacji inwestycji drogowych za 10 miesięcy 2020 r. 

5. Informacja na temat realizacji programów: Program Rodzina 500+ oraz Dobry Start                 

w mieście Grajewo w 2019 r. 

6. Informacja o współpracy miasta Grajewo z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 

oraz o współpracy międzynarodowej miasta Grajewo w 2019 r. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.;  

b) przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2024;  

c) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności; 

d) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

e) przyjęcia dokumentu pn. "Współzarządzanie procesem rewitalizacji Miasta Grajewo – 

model inspirowany rozwiązaniami włoskimi z Turynu";  

f) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r.;  

g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-2036; 

h) wydatków budżetu miasta, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020;  

i) uchwalenia budżetu miasta Grajewo na 2021 rok; 

j) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Grajewo na lata 2021-2036.  

8. Propozycje planów pracy Komisji Rady Miasta na 2021 r. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia.  

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek lub propozycję do porządku obrad,                     

a w związku z brakiem zgłoszeń stwierdził, że porządek obrad będzie realizowany                               

zgodnie z podaną Państwu radnym treścią.  

Ad3. 

 Informacja o pozyskanych w 2020 r. środkach pozabudżetowych, w tym                         

z funduszy unijnych. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  



z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja  Budżetu RM / Plan pracy na 2020 r./ 

referują: Burmistrz Miasta, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.:„Informacja                    

o pozyskanych w 2020 r. środkach pozabudżetowych, w tym z funduszy 

unijnych.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? Do 

zabrania głosu zgłosił się Radny Arkadiusz Zbigniew Skawski. 

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji RM 

Zwrócił się z zapytaniem dlaczego tylko Szkoła Podstawowa nr 2 przystąpiła do projektu 

pn.: „Podniesienie kompetencji cyfrowych wśród uczniów i nauczycieli województwa 

podlaskiego”? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz   

Odpowiedział, że jeśli chodzi o ten konkurs to oprócz SP nr 2 przystąpiła również SP nr 4, 

ale dofinansowanie otrzymała tylko „dwójka”. Następnie przedstawił szczegółowe  

informacje dot. realizacji ww. projektu. Będąc przy głosie szczegółowo omówił cele i zadania 

dot. niektórych projektów istotnych z punktu rozwoju miasta.  

Pan Daniel  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne, ale 

przedtem sprawdził kworum ( 14 radnych). 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały informację                            

o pozyskanych w 2020 r. środkach pozabudżetowych, w tym z funduszy 

unijnych 

/ głosowanie:   14 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 4 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  5 do prot./ 

Pan Daniel  – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie ponownie udzielił głosu Burmistrzowi w celu 



uzupełnienia informacji dot. złożonych wniosków na dofinansowanie ze środków 

zewnętrznych.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz   

Uzupełnił swoją wypowiedź w tym punkcie porządku obrad, informując o złożonych 

wnioskach w ramach Naboru 2: 

I tak: 

Miasto Grajewo 23 grudnia złożyło trzy wnioski do Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych. 

- Wnioski te opiewają na łączną kwotę ponad 14 mln zł i oparte są na dokumentacjach                   

z pozwoleniami na budowę. 

Pierwszy wniosek związany jest z realizacją inwestycji polegających na rozbudowie                     

w Grajewie: sieci kanalizacji sanitarnej w siedemnastu ulicach: Legionistów, Spokojna, 

Ułańska, Perlitza, Sztramko, Jana Pawła II, Św. Józefa, Św. Piotra, Św. Marka, Św. Floriana, 

Św. M. Kolbe, Siedzikówny Inki, Kościelna, Grabowskiego, Tabortowskiego, Piłsudskiego 

(odcinek od Bocznej do Kolejowej) oraz Miłej. Wniosek ten zakłada także rozbudowę sieci 

wodociągowej w dziesięciu ulicach: Jana Pawła II, Św. Józefa, Św. Piotra, Św. Marka, Św. 

Floriana, Św. M. Kolbe, Siedzikówny Inki, Grabowskiego, Tabortowskiego oraz Piłsudskiego 

(odcinek od Bocznej do Kolejowej). Koszt tych inwestycji został oszacowany na 5 mln 340 

tys. zł. 

Drugi z wniosków dotyczy inwestycji, która polega na modernizacji budynków komunalnych 

wielorodzinnych w Grajewie przy ulicach: Piłsudskiego, Traugutta, Kilińskiego i Ełckiej. 

Inwestycja obejmie głęboką modernizację energetyczną budynków z remontem 

zdegradowanych elementów zewnętrznych i wewnętrznych wraz z doposażeniem                         

w brakujące instalacje oraz przyłącza do sieci miejskich siedmiu wielorodzinnych budynków 

komunalnych, znajdujących się w ścisłym historycznym centrum Grajewa. Szacowany koszt 

tych zadań to 5 mln 260 tys. zł. 

Kolejny, trzeci wniosek dotyczy rozbudowy miejskiej sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ulicach miasta Grajewo. W ramach inwestycji przewiduje się: budowę miejskiej 

sieci kanalizacji sanitarnej w 4 ulicach: Stefczyka, Kolejowa, Kwiatowa, Działkowa o łącznej 

długości 1,66 km oraz budowę miejskiej sieci wodociągowej w następnych: Stefczyka, 

Kolejowa, Kwiatowa, Działkowa -łączna długości 1,70 km.  

Koszt realizacji przewidywany to 3 mln 490 tys. zł. 



Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych (RFIL) to program, w ramach którego rządowe 

środki trafiają do gmin, powiatów i miast w całej Polsce na inwestycje bliskie ludziom. 

Wsparcie jest bezzwrotne i pochodzi z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19. W sumie 

Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych przekaże jednostkom samorządu terytorialnego 

ponad 12 mld złotych. Ostatni konkurs obejmował środki przyznawane jednostkom 

samorządu terytorialnego w wysokości 1,65 mld zł. Termin składania wniosków od 10 

grudnia 2020 r. do 28 grudnia 2020 r. 

Pan Daniel  Purwin–  Przewodniczący Obrad  

Podziękował Burmistrzowi za przedstawienie informacji uzupełniających, sprawdził kworum 

( 16 radnych), po czym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz   

Przeprosił za nieobecność Skarbnika Miasta na dzisiejszych posiedzenia - z powodu choroby. 

Dodał, że na dzisiejszych obradach w zastępstwie jest Główna Księgowa UM, p. Monika 

Dziejma.   

Ad4. 

Informacja na temat realizacji inwestycji drogowych za 10 miesięcy 2020 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja……..RM / Plan pracy na 2020 r./ 

referują: Burmistrz Miasta, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.:„Informacja na 

temat realizacji inwestycji drogowych za 10 miesięcy 2020 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? Do 

zabrania głosu zgłosił się Radny Arkadiusz Zbigniew Skawski. 

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji RM 

Zapytał, czy planowane są kolejne doświetlenia przejść dla pieszych? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz   



Przed udzieleniem odpowiedzi na ww. pytanie omówił informację o przebiegu realizacji 

inwestycji drogowych za rok 2020: 

1. Budowa ciągu ulic: Ekologicznej, Elektrycznej i 9-go Pułku Strzelców Konnych                         

w Grajewie; 

2. Budowa nawierzchni chodników na os. Parkowa – dokumentacja; 

3. Budowa nawierzchni jezdni i chodników w ul. Baśniowej – dokumentacja; 

4. Budowa nawierzchni  chodnika w pasie drogowym w ul. Łaziennej; 

5. Budowa nawierzchni chodników na os. Szkolna; 

6. Budowa nawierzchni i brakującej infrastruktury technicznej na os. Jana Pawła II                        

w Grajewie – dokumentacja. 

7. Zagospodarowanie terenu położonego przy ul. Popiełuszki w ramach rewitalizacji centrum 

Grajewa; 

8.Budowa nawierzchni w ul. Woj. Polskiego ( sięgacz od ul. Cmentarnej); 

9. Budowa nawierzchni chodników na os. Huta; 

10. Budowa drogi dojazdowej do Otwartej Strefy Aktywności położonej na działce nr 1795/3 

przy ul. Konstytucji 3 Maja 2B – dokumentacja; 

11. Budowa oświetlenia dwóch przejść dla pieszych. 

Odpowiadając na pytanie Radnego A. Skawskiego,poinformował, że planowane są kolejne 

doświetlenia przejść dla pieszych usytuowanych na drogach miejskich wg formuły 

„zaprojektuj-wybuduj”. Dodał, że zamierza zwrócić się do GDDKiA o realizację tych zadań 

również na drogach krajowych, po wykonaniu modernizacji oświetlenia ulicznego. Dodał, że 

w jego ocenie największy problem jest na drogach krajowych. Powiedział, że zobowiązuje 

się do zabezpieczenia środków finansowych na doświetlenie kolejnych przejść dla pieszych 

w przyszłorocznym budżecie.  

 Pani Elżbieta Nietupska- Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM 

Zapytała o termin realizacji zadania dot. modernizacji oświetlenia ulicznego? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz   

Odpowiedział, że planowany okres realizacji projektu do 30.05.2021 r., po czym omówił 

zakres ww. projektu. 



Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji RM 

Poruszył temat dot. braku ścieżki rowerowej – przy budowie ciągu ulic: Elektrycznej, 

Ekologicznej i 9.PSK. Zwrócił uwagę, że projekt nie przewiduje ścieżki rowerowej przy ul. 

Elektrycznej, która to ulica prowadzi na obrzeża miasta w kierunku ogrodów działkowych.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz   

Odpowiedział, że takie samo pytanie zadał na etapie wykonawstwa. Dodał, iż zakładał,                       

a wręcz był pewien, że po jednej stronie będzie chodnik a po drugiej ścieżka rowerowa. 

Powiedział, że w przyszłości będzie dążył do wytyczenia ciągu rowerowego. Stwierdził, iż nie 

zakłada, że na tym terenie będzie odbywał się ruch tranzytowy, ponieważ jest to ulica 

wewnętrzna prowadząca do ogródków działkowych i w takich parametrach jest opracowana, 

chociaż w pewnym momencie może stanowić alternatywę dla objazdu                         i 

pełnić rolę głównego skrzyżowania w przypadku katastrofy drogowej lub kolizji i braku 

możliwości przejazdu przez centrum miasta. Kontynuując temat przyznał, że być może 

dokumentację projektową można było wykonać lepiej i obiecał, że osobiście będzie 

nadzorował  odbiór dokumentacji dla uniknięcia tego typu błędów. Temat obudował 

szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji RM 

Zwrócił uwagę, że ścieżka rowerowa w ul. Ekologicznej kończy się  na ul. Wiktorowo, bez ul. 

Kopernika. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz   

Ad vocem odpowiedział, że sprawdzi to w terenie.  

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji RM 

Zapytał,  czy planowana jest wymiana  słupów oświetleniowych w ciągu tych ulic? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Powiedział, że odpowiedzi na ww. pytanie udzieli po przeprowadzeniu wizji lokalnej. 

Stwierdził, że w jego ocenie ścieżka rowerowa powinna być w całym ciągu ul. Ekologicznej                          

i do  osiągnięcia tego celu będzie dążył. 

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska – Członek Komisji  

W nawiązaniu do pkt 10 informacji pt.: „Budowa drogi dojazdowej do Otwartej Strefy 

Aktywności położonej na działce nr 1795/3 przy ul. Konstytucji 3 Maja 2B- dokumentacja” , 



zwróciła się z prośbą o konsultację założeń projektu z mieszkańcami korzystającymi z tej 

drogi.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że realizacja tego zadania stanowi odpowiedź na potrzeby 

mieszkańców na nierozwiązany problem sprzed kilkudziesięciu lat. Dodał, że temat był 

konsultowany z mieszkańcami zainteresowanymi rozwiązaniem. Kontynuując poinformował, 

że została zlecona do opracowania dokumentacja projektowa z terminem zakończenia 90 

dni. Będąc przy tym temacie omówił zakres tego zadania, informując, że po opracowaniu 

dokumentacji poznamy szacunkowy koszt budowy tej drogi i wówczas to wystąpi do Rady 

Miasta o zabezpieczenie środków na realizację. Nie wykluczył, że być może pojawi się 

możliwość realizacji zadania przy wsparciu ze środków zewnętrznych.  

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska – Członek Komisji  

Przekonywała, że mieszkańcy chcieliby uczestniczyć w procesie prac projektowych, by 

uniknąć błędów i zapewnić najlepszą jakość proponowanych rozwiązań.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że przez 30 lat nikt się nie podjął rozwiązania tego problemu                         

z uwagi na brak porozumienia ze strony zainteresowanych stron. Następnie omówił zakres  

projektowy tego zadania, będący odpowiedzią na prośbę Radnej A. Siwik-Karwowskiej                  

w sprawie konsultacji projektu z mieszkańcami.  

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska – Członek Komisji  

Wyjaśniła, że w tej sprawie  chodzi o spotkanie z projektantem w celu wypracowania 

wspólnej koncepcji projektu.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Odpowiedział, że projektantowi została przedstawiona koncepcja, zgodna z oczekiwaniami 

mieszkańców, którą przedstawili podczas wizji lokalnej i w związku z tym uznał , że nie ma 

już potrzeby prowadzenia kolejnych konsultacji.  

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska – Członek Komisji  

Powiedziała, że jako radna chciałby mieć możliwość zapoznania się ze sporządzonym 

projektem.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  



Odpowiedział, że będzie taka możliwość w momencie gdy dokumentacja zostanie 

opracowana. Swoją wypowiedź dot. omawianego tematu obudował szerokim kontekstem 

merytorycznym.  

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska – Członek Komisji  

Ad vocem zwróciła się prośbą, by konsultacje odbyły się przed zatwierdzeniem projektu , bo 

po co realizować projekt, który może budzić kontrowersje wśród osób zainteresowanych. 

Pani Monik Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała, czy zdarzały się już takie sytuacje, że mieszkańcy uczestniczyli w konsultacjach na 

etapie prac projektowych? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Odpowiedział, że nie, ponieważ takie działanie wydłużyłoby niepotrzebnie cały proces 

projektowy.  

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały informację                          

na temat realizacji inwestycji drogowych za 10 miesięcy 2020 r. 

/ głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 2 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  7 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

Ad5. 

Informacja na temat realizacji programów: Program Rodzina 500+ oraz Dobry 

Start  w mieście Grajewo w 2019 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 8  do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja Spraw Społecznych RM / Plan pracy na 2020 r./ 



referują: Burmistrz Miasta, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.:”Informacja na 

temat realizacji programów: Program Rodzina 500+ oraz Dobry Start  w mieście 

Grajewo w 2019 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                                

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały informację                           

na temat realizacji programów: Program Rodzina 500+ oraz Dobry Start                                

w mieście Grajewo w 2019 r.” 

/ głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 2 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  9 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

 

Ad6. 

Informacja o współpracy miasta Grajewo z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego oraz o współpracy międzynarodowej miasta Grajewo w 2019 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 10  do prot./ 

wnioskodawca:  Komisja Spraw Społecznych RM / Plan pracy na 2020 r./ 

referują: Burmistrz Miasta, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu pt.:”Informacja                           

o współpracy miasta Grajewo z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 

oraz o współpracy międzynarodowej miasta Grajewo w 2019 r.” 



Następnie zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad ? O udzielenie głosu 

poprosił Burmistrz.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Omówił współpracę miasta Grajewo z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 

przejawiającą się między innymi w udziale i działalności miasta w stowarzyszeniach takich 

jak:  

1) Stowarzyszenie Unia Miasteczek Polskich 

2) BIOM Sp. z o.o. 

3) Związek Komunalny Biebrza 

4) Łomżyńskie Forum Samorządowe 

5. Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Biebrzański Dar Natury 

Współpraca międzynarodowa miasta Grajewo w 2019 roku opierała się na realizacji projektu 

pn..: „ Nasze Grajewo Model Wspólnotowego Zarządzania Rewitalizacją                                

z wykorzystaniem doświadczeń Turynu”. 

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały informację                           

o współpracy miasta Grajewo z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 

oraz o współpracy międzynarodowej miasta Grajewo w 2019 r. 

/ głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 2 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

Ad7. 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Poinformował, że aktualnie komisje będą procedowały projekty uchwał. Dodał, że zadaniem 



komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich zaopiniowanie - zgodnie                             

z trybem regulaminowym.  

a) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 r. 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 12  do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu dot .zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                                

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                  

w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.-bez 

poprawek  

/ głosowanie:   14 -głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 3/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy                            

w Rodzinie na lata 2021-2024;  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu dot .zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy  w Rodzinie na lata 2021-2024. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                                

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                  

w sprawie    przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy                          

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  w Rodzinie na lata 2021-2024;  

.-bez poprawek  

/ głosowanie:   15 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 3/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  15  do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

c) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  



Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty 

jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów 

zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca  Komisji Spraw Społecznych RM 

Zasugerowała rozważenie propozycji dot. udzielenia 40% bonifikaty w trzecim roku po 

przekształceniu -zgodnie z wytycznymi ustawodawcy. Następnie zapoznała  zebranych z 

opłatami jakie obowiązują w innych gminach sąsiednich oraz dalej oddalonych, które 

kształtują się  na poziomie 40-99%. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że w innych gminach np. w Augustowie bonifikata wynosi 30% 

.Dodał, że wskaźnik zależy od zasobności gminy. Poinformował, że określenie terminu 

obowiązywania bonifikaty ma na celu usprawnienie procesu przekształcenia praw poprzez 

zachęcenie  w ten sposób do korzystania przez beneficjentów z możliwości jednorazowego 

wniesienia opłat przekształceniowych, a także zachęcenie do regulacji stanu prawnego  

przekształcanych nieruchomości przez beneficjentów przedmiotowej bonifikaty. Będąc przy 

głosie uzasadnił proponowany wskaźnik bonifikaty -30%, po czym dodał, że ostateczna 

decyzja należy do Rady Miasta. Zapowiedział, że w przyszłym roku skieruje kolejny projekt 

uchwały w sprawie obniżenia wysokości bonifikaty przy sprzedaży mieszkań, ponieważ 

uważa,że nie możemy pozbywać się komunalnej substancji mieszkaniowej za bezcen. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca  Komisji Spraw Społecznych RM 

Postawiła wniosek formalny w sprawie zwiększenia wysokości bonifikaty z 30% na 40%. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Uprzedził radnych o konsekwencjach finansowych dla budżetu miasta, w przypadku 

zwiększenia wysokości bonifikaty. 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Wniosek radnej Stefańskiej  poddał pod głosowanie, ale wcześniej sprawdził kworum ( 16 

radnych). 

Komisje w głosowaniu imiennym  odrzuciły wniosek w sprawie zwiększenia 

wysokości bonifikaty z 30% do 40% 



/ głosowanie:   2-głosy-za,  12-przeciw,  2-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni – 

2/. 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  17 do prot./ 

Pan  Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji 

Zapytał, ile osób skorzystało z 50% bonifikaty od momentu podjęcia uchwały? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Odpowiedział, że w tym momencie nie ma takiej wiedzy, ale postara się udzielić informacji 

jeszcze na dzisiejszym posiedzeniu w drugiej części obrad, albo na sesji, gdyż wymaga to 

konsultacji z panią naczelnik WNP UM. 

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty jednorazowej                

z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów 

zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności- bez poprawek; 

/ głosowanie:   14-głosów-za,  0-przeciw,  2-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  18 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

d) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami                                            

i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 



Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi 

umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos?                           

O udzielenie głosu poprosił Burmistrz. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. 

Pani Elżbieta Nietupska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała o nieruchomość z § 6 ww. uchwały: 

„§ 6. Wyraża się zgodę na wydzierżawienie na okres dwóch lat nieruchomości zabudowanej 

oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 1087, położonej przy ul. 

Dwornej dotychczasowemu dzierżawcy, któremu umowa kończy się 31.12.2020 r.                            

- z dniem 01.01.2021 r., a nakłady na budynki stanowią własność dzierżawcy.”  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Odpowiedział, że jest to nieruchomość zabudowana położona przy ul. Dwornej która 

zostanie wydzierżawiona dotychczasowemu dzierżawcy, któremu umowa kończy się 

31.12.2020 r. a osoba ta nie złożyła wniosku o przekształcenie Dodał, że nakłady na 

budynki stanowią własność dzierżawcy. Poinformował, że będzie ogłoszone postępowanie 

przetargowe. 

Udzielił również odpowiedzi na pytanie radnego K. Purzeczki informując, że z 50% 

bonifikaty przekształceniowej skorzystało 790 osób.  

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                    

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na 

czas oznaczony do 3 lat- bez poprawek; 

/ głosowanie:   16-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 



- 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 20 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie o godz.10.45 ogłosił przerwę w obradach. O godz. 

11.30 wznowił obrady Komisji. Sprawdził kworum ( 16 radnych). 

e) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. 

"Współzarządzanie procesem rewitalizacji Miasta Grajewo – model inspirowany 

rozwiązaniami włoskimi z Turynu";  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 21 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. "Współzarządzanie 

procesem rewitalizacji Miasta Grajewo – model inspirowany rozwiązaniami 

włoskimi z Turynu". 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                                  

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne. 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie  przyjęcia dokumentu pn. "Współzarządzanie procesem rewitalizacji 

Miasta Grajewo – model inspirowany rozwiązaniami włoskimi z Turynu"- bez 

poprawek  

/ głosowanie:   16-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

– 2/. 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 22  do prot./ 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Omówił istotę  oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały., Poinformował, że 



współpraca miasta Grajewo z Ośrodkiem Wsparcia Organizacji Pozarządowych                                

w Białymstoku trwa już kilka lat. Wspólnie uczestniczyliśmy w szeregu projektach 

nastawionych na rozwój rynku pracy, programowanie rozwoju lokalnego, aktywizację 

społeczną i integrację społeczną w tym poprzez realizację Programów Aktywności Lokalnej, 

działania na rzecz osób wykluczonych społecznie, współprowadzenie Klubu Seniora czy też 

świetlicy środowiskowej. Szukając partnera  ponadnarodowego i dobrych praktyk                           

w obszarze włączenia mieszkańców i liderów społecznych w planowanie tej polityki 

zwróciliśmy się do partnerów włoskich. Pozytywnie odpowiedziało miasto Turyn. Jednym                  

z głównych założeń ww. projektu jest wypracowanie i wdrożenie modelu wspólnotowego 

zarządzania rewitalizacją w mieście Grajewo z dużym udziałem partnerów społecznych. 

Stworzony model został poddany konsultacjom społecznym. Ww. dokument jest finalną 

wersją uwzględniającą rekomendacje wynikające z konsultacji społecznych. Zaprosił 

wszystkich chętnych do współpracy przy ewaluacji tego dokumentu.  

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

f) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo 

na 2020 r.;  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 23 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? Do 

zabrania głosu zgłosił się Burmistrz. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Omówił zapisy projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta. Powiedział, że 



są to zmiany porządkujące dochody i wydatki  na rok 2020.  

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r.- bez poprawek . 

/ głosowanie:   16-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 24 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

g) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-2036; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 25 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta 

Grajewo na lata 2020-2036. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                                

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne. 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 

2020-2036- bez poprawek. 

/ głosowanie:   16-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 2/ 



/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 26 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

h) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  wydatków budżetu miasta, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020;  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie  wydatków budżetu miasta, które nie wygasają                        

z upływem roku budżetowego 2020; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 27 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie  wydatków budżetu miasta, które nie wygasają                    

z upływem roku budżetowego 2020. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? Do 

zabrania głosu zgłosił się Burmistrz. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny procedowanego projektu uchwały. Przedstawił                      

i omówił wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020, ujętych 

w wykazie: 

1. Zadanie inwestycyjne p.n. „Budowa nawierzchni chodnika w pasie drogowym                      

w ul. Łaziennej” – 136 904,39 zł. Termin realizacji wydatków do 30.06.2021 r.                    

2. Zadanie inwestycyjne p.n. „Budowa nawierzchni i brakującej infrastruktury 

technicznej na os. Jana Pawła II w Grajewie - dokumentacja” – 119 310,00 zł. 

Termin realizacji wydatków do 30.06.2021 r. 



3. Zadanie inwestycyjne p.n. „Budowa drogi dojazdowej do Otwartej Strefy 

Aktywności położonej na działce nr 1795/3 przy ul. Konstytucji 3 Maja 2B - 

dokumentacja” – 21 000,00 zł. Termin realizacji wydatków do 30.06.2021 r. 

4. Zadanie bieżące p.n. „Wykonanie opracowań aktualizujących założenia do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Grajewo na 

lata 2021 - 2036” – 7 800,00 zł. Termin realizacji wydatków do 30.06.2021 r. 

5. Zadanie inwestycyjne p.n. „Adaptacja pomieszczeń łazienek w budynku Urzędu 

Miasta Grajewo celem ich dostosowania na potrzeby dla osób niepełnosprawnych” – 

12 500,00 zł. Termin realizacji wydatków do 30.06.2021 r. 

6. Zadanie inwestycyjne p.n. „Budowa boiska lekkoatletycznego przy Szkole 

Podstawowej nr 4 w Grajewie - dokumentacja” – 19 680,00 zł. Termin realizacji 

wydatków do 30.06.2021 r. 

7. Zadanie inwestycyjne p.n. „Rozbudowa oświetlenia w Parku Solidarności”                        

– 92 500,00 zł. Termin realizacji wydatków do 30.06.2021 r. 

8. Zadanie inwestycyjne p.n. „Renaturyzacja systemu hydrologicznego Jeziora 

Brajmura wraz z wykonaniem programu funkcjonalno-użytkowego oczyszczalni 

mokradeł w rejonie ul. Wilczewo w Grajewie” – 119 525,25 zł. Termin realizacji 

wydatków do 30.06.2021 r. 

Razem: 529 219,64 zł.  

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie    wydatków budżetu miasta, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2020- bez poprawek. 

/ głosowanie:   16-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 28 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 



obrad.  

i) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu miasta 

Grajewo na 2021 rok; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 29 do prot./ 

/ Uchwała RIO Nr V-00310-32/20 stanowi Zał. Nr 30  do prot./  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Grajewo na 2021 rok. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? Do 

zabrania głosu zgłosił się Burmistrz. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Doprecyzował odpowiedź na pytanie radnego K. Purzeczki w sprawie  udzielonych bonifikat:  

- w 2019 roku wniosków  przy zastosowaniu 50% - 710, na 99% - 123 

- w 2020 roku wniosków przy zastosowaniu 50% - 231, na 99% - 106 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała o stan zadłużenia miasta Grajewo?  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Udzielając odpowiedzi przedstawił główne założenia projektu budżetu miasta na 2021 rok                

w powiązaniu z następnym procedowanym dokumentem - Wieloletnią Prognozą Finansową 

miasta Grajewo na lata 2021-2036. Poinformował, że budżet jest podstawowym 

instrumentem zarządzania finansami gminy. Pozwala gminie zaplanować jak rozdysponować 

dostępne środki finansowe. Poinformował jak wyglądają prace nad budżetem. Procedura 

rozpoczyna się w już na początku wakacji. Do 10 lipca Burmistrz musi wydać zarządzenie                           

w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy przez wszystkie 

miejskie jednostki organizacyjne. Muszą one przedstawić swoje plany i objaśnienia związane 



z planowanymi dochodami i wydatkami. To jest podstawa do stworzenia budżetu. Jego 

projekt Burmistrz musi przedstawić Radzie Miasta Grajewo i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej do 15 listopada roku poprzedzającego rok budżetowy. Dodał, że życie 

pokazuje, że w trakcie roku budżetowego, następuje kilkakrotnie jego nowelizacja. Jest to 

związane z pojawieniem się dodatkowych środków finansowych lub nieprzewidzianych 

wydatków.  Budżet jako plan finansowy obejmuje dochody, wydatki oraz przychody                                 

i rozchody. Następnie odniósł się do danych o strukturze dochodów i wydatków, prezentując  

najważniejsze założenia przyszłorocznego budżetu. I tak: 

Dochody budżetu miasta w wysokości 109 000 000,00 zł, z tego:  

1) bieżące w wysokości: 100 300 000,00 zł, 2) majątkowe w wysokości: 8 700 000,00 zł. 

Wydatki budżetu miasta  w wysokości 118 000 000,00 zł, z tego:  

1) bieżące w wysokości: 100 000 000,00 zł, 

2) majątkowe w wysokości: 18 000 000,00 zł. 

3. W budżecie tworzy się rezerwy: 1) ogólną w wysokości – 228 000,00 zł, 

2) celową w wysokości – 340 000,00 zł, z przeznaczeniem na: 

a) wydatki związane z oświatą w kwocie – 40 000,00 zł  

b) realizację zadań własnych  z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie - 300 000,00 zł. 

4. Limity wydatków na zadania inwestycyjne realizowane w roku 2021.   

5. Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z Unii 

Europejskiej. 

6. Deficyt budżetu w wysokości 9 000 000,00 zł, który zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z: 

1) wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

miasta wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów                              

i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 8 702 656,00 zł, 

2) przychodami wynikającymi z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy 

i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych 

środków w kwocie 297 344,00 zł.  Ustala się spłatę zobowiązań z tytułu kredytów 

zaciągniętych w latach ubiegłych w kwocie 100 000,00 zł z przychodów pochodzących                     

z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

miasta wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów                                      



i pożyczek z lat ubiegłych. 

8. Łączną kwotę przychodów budżetu w wysokości wynosi 9 100 000,00 zł oraz łączną 

kwotę rozchodów budżetu  wysokości 100 000,00 zł. 

9. 1) Ustala się limity zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz kredytów                           

i pożyczek zaciąganych na: 

a) sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu - w kwocie 3 000 000,00 zł.                                                   

2). Ustala się limit innych zobowiązań zaliczanych do tytułu dłużnego, które wywołują skutki 

ekonomiczne podobne do umowy kredytu lub pożyczki w kwocie 50 000,00 zł.                           

10. 1) Ustala się dochody w kwocie 430 000,00 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 435 410,00 zł na realizację zadań 

określonych w miejskim programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych.  

2) Ustala się wydatki w kwocie 19 200,00 zł na realizację zadań określonych w gminnym 

programie przeciwdziałania narkomanii.  

3) Ustala się dochody w kwocie 3 900 000,00 zł z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

oraz wydatki w kwocie 4 183 121,00 zł na pokrycie kosztów systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi określonych w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku                           

w gminach. 

4) Ustala się dochody w kwocie 250 000,00 zł (rozdz. 90019) i wydatki w kwocie                           

710 000,00 zł (rozdz. 90004) w związku z realizacją zadań określonych ustawą - Prawo 

ochrony środowiska. 

11. Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu miasta. 

12. 1) Ustala się plan przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych: 

przychody – 9 046 101,00 zł, koszty – 8 953 543,00 zł. 2) Ustala się plan dochodów                           

i wydatków dla wyodrębnionego rachunku dochodów oświatowych jednostek budżetowych: 

dochody – 1 077 800,00 zł;  wydatki – 1 077 800,00 zł. Powiedział, że był to najtrudniejszy 

budżet nad jakim przyszło mu pracować, ze względu na epidemię koronowirusa. Stwierdził, 

że przyszłoroczny budżet jest odzwierciedleniem pandemii, aczkolwiek wyraził zadowolenie, 

że nie miała ona negatywnych skutków dla dwóch największych firm, na terenie Grajewa 

tj.: Pflaiderera i  Mlekpolu. Kontynuując dodał, że w 2020 roku w związku z pandemią, 

staraliśmy się zapanować nad wydatkami, skrupulatnie je planowaliśmy i realizowaliśmy. Na 

2021 rok bardzo rozważnie zaplanowaliśmy budżet- powiedział.  W  rok 2021 wejdziemy                                  

z mniejszymi pozycjami w PIT i CIT, a dzisiaj niepewność jest znacznie większa, gdyż nikt 



nie jest w stanie przewidzieć dalszego rozwoju sytuacji związanej z pandemią. Zapewnił, że 

wydatkujemy pieniądze, z rozważnym ale i rozwojowym podejściem. Jak dodał, "najgorsze 

być może jeszcze przed nami", ponieważ nikt nie wie, jak długo potrwa epidemia i jakie 

będą jej ostateczne skutki. Oświadczył, że mimo wyjątkowo trudnej sytuacji podjął decyzję 

o kontynuowaniu największych, już rozpoczętych inwestycji i projektów oraz wdrażaniu 

nowych, po czym poinformował, jakie inwestycje znalazły się w przyszłorocznym budżecie. 

Prezentując  założenia budżetowe na przyszły rok, podkreślił, że, nie chce w żaden 

sposób ograniczać planów inwestycyjnych i stara się bronić za wszelką cenę 

budżetów inwestycyjnych. Stwierdził, że mimo trudności i niższych dochodów nie 

zamierza rezygnować  z najważniejszych inwestycji. Poinformował, jaką strategią kierował 

się przy wyborze inwestycji na rok 2021. 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Podziękował Burmistrzowi za przedstawienie ogólnych założeń przyszłorocznego budżetu                     

a następnie otworzył dyskusję.  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

W związku z tym, że w niektórych pozycjach dochodów budżetu miasta występuje cyfra „0”, 

zwróciła się z zapytaniem, czy istnieją szanse na jakiekolwiek wpływy w ciągu roku w tych 

pozycjach? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że jest to kwestia ostrożności i odpowiedzialności na etapie planowania 

budżetu. Dodał, że jeśli w ciągu roku te pieniądze wpłyną to zostaną one zaksięgowane. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  

Zapytała o oszczędności w pozycji „energia elektryczna”. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że między innymi założyliśmy produkcję energii z fotowoltaiki i stąd 

przewidywane oszczędności.  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  

Zapytała o wzrost kosztów w planie wyjściowym 2021 roku w poz. usługi obce w GCK,                       

w porównaniu do wykonania z  roku 2020. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  



Odpowiedział, że w dobie pandemii trudno jest cokolwiek przewidzieć. 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK  

Tytułem uzupełnienia poinformował, że w tym roku nie odbyły się dwie duże imprezy                        

i 300 tys. zł zostało zwrócone do budżetu miasta. Wyjaśnił, że wykonanie planu było 

znacznie mniejsze z uwagi na to, że przez prawie 6 miesięcy GCK było zamknięte,                            

a działania online generują znacznie mniejsze koszty – jeśli chodzi o usługi obce. Będąc przy 

głosie poinformował  również jak zmienią się wydatki na wynagrodzenia ( wzrost                    

o ok. 10%). Powiedział, że na 28 etatów w GCK aż 20 pracownikom od 1 stycznia 2021 

roku musi podnieść wynagrodzenie do minimalnej krajowej- zgodnie z nowym 

Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 15 września 2020 r. w sprawie wysokości 

minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz wysokości minimalnej stawki godzinowej                        

w 2021 r.  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała o spadek wydatków w planie finansowym na 2021 MBP na zakup pomocy 

naukowych w porównaniu do  wykonanie za rok 2020. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że ma to związek z pewną  strategią którą realizujemy, np. poprzez zmianę 

lokalizacji MBP. Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek  Komisji  

Przypomniał, że miasto Grajewo z Funduszu Dróg Samorządowych otrzymało ok. 300 tys. 

zł, z których to środków miała być wykonana ul. 11-go Listopada i ul. Geodetów. 

Kontynuując temat zapytał, czy  środki te już wpłynęły  do budżetu miasta? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że środki wpłynęły. Następnie poinformował, że jego zdaniem z tych środków 

nie udałoby się zrealizować tych dwóch zadań jednocześnie, stąd decyzja                            

o wykonaniu w pierwszej kolejności trudniejszego zadania tzn. ulicy 11-go Listopada. Dodał, 

że ul. Geodetów zostanie wykonana w drugiej kolejności. Zapewnił, że ul. Geodetów 

zostanie wykonana na pewno. 

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek  Komisji  

Odnosząc się do inwestycji zaplanowanych na 2021 rok zapytał o celowość budowy 

Otwartej Strefy Aktywności wraz z linią oświetleniową przy ul. Sportowej za kwotę 170 tys. 



zł. Powiedział o niecelowosci realizacji tego zadania chociażby z uwagi na to, że istniejące 

na terenie miasta Strefy są wykorzystywane w bardzo minimalnym stopniu. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiadając na pytanie poinformował jaką strategią kierował się przy wyborze tej 

inwestycji. Powiedział, że zadanie zostało wprowadzone do budżetu z uwagi na 

wykorzystanie opracowanej dokumentacji oraz złożenia mieszkańcom obietnicy 

wybudowania ogólnodostępnego plenerowego miejsca sportu, rekreacji i odpoczynku dla 

całych rodzin przy stadionie miejskim. Dodał, że być może na to zadanie uda mu się 

pozyskać środki zewnętrzne. Jeszcze raz podkreślił, że przy wyborze tej inwestycji kierował 

się strategią ważności dokumentacji.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek  Komisji  

Powiedział, że znacznie większe są potrzeby i oczekiwania mieszkańców w zakresie budowy  

nowych chodników i kanalizacji wod.kan. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że tak też się dzieje, czego przykładem są osiedla mieszkaniowe( 

os. Huta, os. Parkowe, os. Szkolna).  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek  Komisji  

Podkreślił, że w Grajewie około 30 % ulic nie jest utwardzonych, a ponadto spora cześć 

osiedli jednorodzinnych nie posiada jeszcze kanalizacji wod.kan.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Zapytał czy radni popierają jego strategię o wykorzystywaniu opracowanej dokumentacji? 

Pani Elżbieta Nietupska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM 

Opowiedziała się za budową Otwartej Strefy Aktywności przy ul. Sportowej. Stwierdziła,że 

należy zachęcać mieszkańców do uprawiania sportu jako formy spędzania wolnego czasu. 

Dodała, że budowa Strefy w tym miejscu  odpowiada na społeczne oczekiwania w zakresie 

stawiania stref aktywności sportowo – rekreacyjnej w pobliżu miejsca zamieszkania. Dodała, 

że ma to zachęcić mieszkańców do spędzania wolnego czasu w gronie rodzinnym                           

w aktywny sposób.  

Pan Paweł Filip Zalewski – Członek Komisji  

Zapytał o wydatek zapisany pn. „Promocja samorządu terytorialnego - zakup usług 



pozostałych w kwocie 124 tys. zł” (objaśnienia : str. 89-90). 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że są to wszystkie rzeczy związane z promocją miasta, w tym koszty 

wydawnictwa Gazety Grajewskiej.  

Pan Daniel  Purwin  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne. 

Sprawdził kworum ( 17 radnych). 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Grajewo na 2021 rok-bez poprawek. 

/ głosowanie:   16-głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 1/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  31 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

i) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2021-2036. 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 32 do prot./ 

/ Uchwała RIO Nr V-00311-32/20 stanowi Zał. Nr 33 do prot./  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Daniel Purwin  – Przewodniczący Obrad  

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad otworzył realizację punktu dot. zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta Grajewo na lata 2021-2036. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, cy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                                

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne. 



Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Grajewo na lata 

2021-2036  -bez poprawek. 

/ głosowanie:   18-głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 0/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  34 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

 

Ad8. 

/ Propozycje planów pracy Komisji Rady Miasta na 2021 r./ 

 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

 / Projekt Planu Komisji Budżetu RM stanowi Zał. Nr 35 do prot./  

/ Projekt Planu Komisji Gospodarki Komunalnej RM stanowi Zał. Nr 36 do prot./  

/ Projekt Plan Komisji Spraw Społecznych RM stanowi Zał. Nr 37 do prot./ 

/ Projekt Planu Komisji Rewizyjnej RM stanowi Zał. Nr 38 do prot./ 

 Przewodniczący stałych komisji Rady Miasta tj.:  

1)Pani Monika Stefańska - Komisja Spraw Społecznych RM  

2)Pan Andrzej Niewiarowski - Komisja Budżetu RM  

3)Pan Daniel Purwin - Komisja Gospodarki Komunalnej RM  

4) Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski – Komisja Rewizyjna. 

- przedłożyli radnym projekty planów komisji na 2021 rok i zwrócili się z prośbą                                    

o zgłaszanie ewentualnych propozycji nowych tematów i uwag w terminie do kolejnego 

posiedzenia komisji. 

Podczas posiedzenia radni nie wnieśli uwag, propozycji oraz zastrzeżeń do przedłożonych 

planów pracy komisji.  



 Ad9. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, który 

wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu zarządził 

głosowanie imienne w sprawie jego przyjęcia.  

Komisje w głosowaniu imiennym przyjęły Protokół nr 23/20 z dnia                                         

25 listopada 2020 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag, co do treści.  

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni – 0./ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 39 do prot./ 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  

Podał wynik głosowania i przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 Ad10. 

/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków i informacji głos zabrali: 

Pan Zbigniew Nawrocki – Prezes ROD im. Hanki Sawickiej w Grajewie 

Zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości udzielenia przez Miasto  wsparcia finansowego 

w  kwocie ok. 400 tys. zł z przeznaczeniem na budowę infrastruktury Rodzinnego Ogrodu 

Działkowego im. H. Sawickiej w Grajewie. Poinformował, że wniosek tej treści złożył na 

piśmie do Burmistrza Miasta Grajewo. W swoim wystąpieniu zwrócił uwagę, że na terenie 

objętym przedmiotem wniosku wydzielono 110 działek i przyznano je osobom 

zainteresowanym i konieczne jest wykonanie ogrodzenia i innych urządzeń. Stwierdził, że 

przedmiotowy wniosek jest zgodny z przepisami ustawy o rodzinnych ogrodach 

działkowych, które to przepisy umożliwiają wspieranie przez gminy zakładania                   i 

funkcjonowania rodzinnych ogrodów działkowych.  

Ad11. 

Pan Daniel Purwin – Przewodniczący Obrad  



W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem obrad, zamknął 

posiedzenie, pożegnał zgromadzonych, dziękując wszystkim za udział.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

Protokołowała: Barbara Poniatowska 

 

                                              Przewodniczący Obrad 

                                                    /Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej RM/ 

 

                                                                       Daniel Purwin 

                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo.. 


